

Van: ETUI - Hesamail <jrotty@etui.org>
Verzonden: vrijdag 1 februari 2013 9:41
Aan: Veerle Solia
Onderwerp: Hesamail - January 2013

If this message doesn't appear for you properly, please [click here](#)

hesamail

no 98 - January 2013

Hesamail keeps you regularly updated on the ETUI's activities in the field of health and safety at work, and delivers information on European and international occupational health and safety issues direct to your desktop.

> Version française plus bas

etui.

etui news

Conference on the European Health and Safety Strategy 2013-2020

The ETUI is hosting a conference in Brussels on 26 and 27 March 2013 on the new Community health and safety strategy for the period 2013-2020. Various stakeholders will be reviewing the groundwork on the already seriously belated strategy, putting forward their proposals and options for recommended priorities. This will see the ETUI stepping into the public debate on the strategy's content called for by the European Commission.

- [The provisional programme](#)
 - [The registration form](#)
-

european news

REACH obligations: trade unions again help to raise awareness in companies



The European Trade Union Confederation (ETUC) and the industriAll-European Trade Union are launching another extensive information campaign aimed at companies that market or use chemicals. The objective is to call European firms' attention, especially SMEs, to their obligations under REACH, the EU regulation on chemicals. [ETUC press release](#)

Smartphones at work: Dutch unions raise health fears

More than 800,000 smartphones and tablets were sold in 2012 – not all for private use. Concerned about the prospective health impacts on workers of overusing these new work tools, Dutch trade union confederation FNV commissioned a report from the University of Amsterdam which was published in late December. [Read more](#)

European Environment Agency spotlights past health scandals to prevent future tragedies

The European Environment Agency (EEA) released a 700-odd page report on 23 January on a raft of old and newer health and environmental scandals. Where occupational health is concerned, the paper singles out vinyl chloride monomer and the pesticide DBCP as two markers for how industry lobbies can strong-arm science, the law and public authorities. [Read more](#)

international news

ILO urges better pay and conditions for 53 million domestic workers



The International Labour Organisation (ILO) has urged countries to adopt new standards to ensure decent working conditions and pay for the world's 53 million domestic workers – mainly women. The ILO report, *Domestic Workers Across the World*, shines a spotlight on a group of workers often neglected by policymakers and largely excluded from national labour laws. [Read more](#)

hesamail fr

Le Hesamail a pour objectif de vous informer régulièrement sur les activités de l'Institut syndical européen (ETUI) et sur l'actualité européenne et internationale dans le domaine de la santé et de la sécurité au travail.

nouvelles de l'etui

Conférence sur la Stratégie européenne 2013-2020 en santé au travail

Les 26 et 27 mars 2013, l'ETUI organise à Bruxelles une conférence sur la nouvelle stratégie communautaire en santé au travail pour la période 2013-2020. Différentes parties impliquées feront le point sur la préparation de cette stratégie qui a déjà pris un sérieux retard. Elles feront connaître leurs propositions et les pistes pour les priorités qui devraient être retenues. De cette manière, l'ETUI contribuera au débat public annoncé par la Commission européenne sur le contenu de cette stratégie.

- [Le programme provisoire](#)
 - [Le formulaire d'inscription](#)
-

nouvelles européennes

REACH : les syndicats sensibilisent à nouveau les entreprises



La Confédération européenne des syndicats (CES) et industriAll Europe lancent une nouvelle grande campagne de sensibilisation destinée aux entreprises qui commercialisent ou utilisent des substances chimiques. L'objectif est d'attirer l'attention des entreprises, en particulier les petites et moyennes entreprises (PME), sur leurs obligations en vertu de REACH, le règlement européen sur les substances chimiques. [Le communiqué de la CES](#)

Smartphones au travail : les syndicats néerlandais s'inquiètent des conséquences pour la santé

Plus de 800.000 smartphones ou tablettes ont été vendus en 2012. Le monde du travail n'y échappe pas. La confédération syndicale néerlandaise FNV s'inquiète des conséquences possibles sur la santé des travailleurs d'un usage intensif de ces nouveaux équipements de travail. Elle a rendu public fin décembre 2012 un rapport intitulé *Techno-stress. Reconnaissance d'un risque émergent*, qu'elle avait commandé à l'université d'Amsterdam. [En savoir plus](#)

L'Agence européenne de l'environnement revient sur des scandales sanitaires passés afin de prévenir de nouveaux drames

L'Agence européenne de l'environnement (AEE) a publié le 23 janvier un rapport de près de 700 pages consacré à plusieurs scandales sanitaires et environnementaux anciens et récents. En matière de santé au travail, le document revient sur les cas du chlorure de vinyle monomère et du pesticide DBCP, deux cas symptomatiques de l'influence des lobbies industriels sur la science, le législateur et les autorités publiques. [En savoir plus](#)

nouvelles internationales

L'OIT réclame de meilleures conditions de travail pour les 53 millions de travailleurs domestiques



L'Organisation internationale du travail (OIT) dénonce, dans un rapport rendu public le 9 janvier, les conditions de travail et de rémunération des travailleurs domestiques. Selon les statistiques officielles, ils seraient 53 millions à travers le monde, dont une large majorité de femmes. [En savoir plus](#)

The European Trade Union Institute (ETUI) provides expertise to the European Trade Union Confederation in order to inform the European political debate and social dialogue. Its aim is to promote a quality work environment in all sectors throughout Europe. Hesamail is published monthly. The ETUI is financially supported by the European Community. The European Community is not responsible for any use made of the information contained in this publication.

ETUI, aisbl 0418.812.841 / Bd du Roi Albert II, 5 / 1210 Brussels

To unsubscribe from our message, please [click here](#)



Carbon neutral message.